
2015D35013 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Wonen en Rijksdienst heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Minister voor Wonen en Rijksdienst over het 
wetsvoorstel /houdende de Vaststelling van de begrotingsstaten van 
Wonen en Rijksdienst (Kamerstuk 34 300 XVIII) voor het jaar 
2016 (Kamerstuk 34 300 XVIII, nr. 2). 

Voorzitter van de commissie,
Geurts 

Griffier van de commissie,
Van der Leeden 
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Nr. Vraag 

1 Wat is de relatie tussen de in de Miljoenennota op pagina 39 ev. 
beschreven hervorming op de woningmarkt en de in het bijlagen-
boek bij de Miljoenennota op pagina 34–36 beschreven Interdepar-
tementaal Beleidsonderzoek (IBO) Sociale huur? (zie Kamerstuk II 
2015/16, 34 300 nr. 1, p. 39 en Kamerstuk II 2015/16, 34 300 nr. 2 p. 
34–36) 

2 Gaat de IBO Sociale huur aanknopingspunten bieden voor het 
verbeteren van een flexibele woningmarkt die de 21e eeuw vraagt? 
(Kamerstuk II 2015/16, 34 300 nr. 1, p. 39) 

3 Kunt u aangeven welke volkshuisvestelijke aspecten er zitten in het 
programma Zichtbare Schakel? 

4 Kunt u aangeven op welke manier sociale huisvesters op de 
BES-eilanden in aanmerking komen voor geborgde financiering 
van hun leningen? 

5 Kunt u aangeven waarom het Waarborgfonds Sociale Woning-
bouw (WSW) de Fundashon Cas Bonaire geen geborgde financie-
ring wil geven? 

6 Hoeveel mensen zijn in 2012, 2013, 2014 en 2015 hun sociale 
huurwoningen uitgezet en waarom? Hoeveel minder huisuitzettin-
gen zullen naar verwachting plaatsvinden door invoering van de 
huursombenadering? 

7 Hoeveel woningen van particuliere verhuurders en hoeveel van 
woningcorporaties hanteren een huurniveau boven de 80% van de 
maximale huur? 

8 In hoeverre houdt de huursombenadering rekening met de 
huishoudsamenstelling, en wat gebeurt er als een huishouden van 
samenstelling verandert? Graag een toelichting. 

9 Hoe ziet de eerder aangekondigde terugvalregeling bij inkomens-
daling eruit als de huursombenadering in 2016 wordt ingevoerd? 
Waar is deze terugvalregeling op gebaseerd? 

10 Hoe is de doorstroming op de sociale huursector? Kunt u dit 
uitsplitsen naar woningen onder de kwaliteitskortingsgrens, de 
aftoppingsgrenzen en de liberalisatiegrens? 

11 Kunt u per hypotheekaanbieder aangeven hoeveel marktaandeel 
elke aanbieder op dit moment heeft en in hoeverre de onderlinge 
verhoudingen voldoen aan de algemeen geldende mededingings-
eisen van een goed functionerende markt waar geen sprake is van 
machtsconcentratie bij enkele aanbieders? 

12 Uitgaande van de meest recente ramingen, hoe ontwikkelen de 
restschulden zich de komende vijf jaar? Kunt u dat per coropgebied 
uitsplitsen? 

13 Op welke wijze is het nu concreet mogelijk voor mensen zonder 
vast dienstverband om eenvoudiger een hypotheek te krijgen? En 
in welke mate verschilt een dergelijke hypotheek van een hypo-
theek aan iemand met een vast contract? Hoeveel procent van de 
flexibele werknemers en zzp’ers komt nu daadwerkelijk in 
aanmerking voor een hypotheek en hoe verhoudt dat percentage 
zich tot de groep mensen met een vast contract? 

14 Wat is de gemiddelde zoektijd naar een sociale huurwoning in het 
noorden, zuiden en midden van het land en in de Randstad? Kunt u 
uw antwoord toelichten? 

15 Klopt het onderzoek van RTL Nieuws waaruit blijkt dat de wachtlijs-
ten zullen toenemen? Kunt u uw antwoord toelichten? 

16 Wat zijn de zoektijden voor een sociale huurwoning onder de 
kwaliteitskortingsgrens, de aftoppingsgrenzen en de liberalisatie-
grens? Kunt u dit uitsplitsen in verschillende woningmarktregio’s 
van ons land? 
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17 Zijn er verschillen in wacht- en zoektijden tussen gemeenten of 
regio’s die werken met Woningnet en gemeenten en regio’s die dit 
niet doen? Zo ja, welke en kunt u de verschillen verklaren? 

18 Hoeveel corporatiewoningen waren er in 1980, 2000 en hoeveel in 
2015? 

19 Wat is het minimum aantal woningen met een huur onder de 
liberalisatiegrens voor 2016? 

20 Hoeveel corporatiewoningen zijn tijdens de kabinetten Rutte I en II 
verkocht en hoeveel daarvan waren sociale huurwoningen op het 
moment van verkoop? 

21 Hoeveel corporatiewoningen zijn sinds de kabinetten Rutte I en II 
geliberaliseerd? 

22 Hoeveel woningcorporaties hebben in 2015 de huur alleen met de 
inflatie verhoogd voor al hun huurders? 

23 Hoeveel woningcorporaties zijn in 2014 overgegaan tot 
huurverlaging? 

24 Hoeveel woningcoöperaties zijn opgericht in 2015? 
25 Hoeveel mantelzorgers en mantelzorgontvangers hebben een 

urgentiestatus gekregen in 2015? 
26 Wat was de gemiddelde woningprijs van een corporatiewoning en 

wat van een koopwoning in 2011, 2013, 2013, 2014 en 2015? 
27 Kan er een verwachting worden geschetst van het aantal kwijt-

scheldingen van restschulden in 2016 en verder? 
28 Hoeveel woningen staan «onder water», en is dit aantal al 

afgenomen? 
29 Hoeveel «Blok-hypotheken» zijn er afgesloten sinds het bestaan 

ervan? 
30 Hoeveel sociale huurwoningen worden de komende vijf jaar per 

jaar naar verwachting gebouwd? Hoe ontwikkelt zich de vraag naar 
sociale huurwoningen de komende vijf jaar? 

31 Hoeveel woningen voor ouderen worden er in 2016 gebouwd en 
hoeveel zijn er nodig? 

32 Hoeveel woningen voor mensen, die zorg nodig hebben en langer 
zelfstandig thuis moeten wonen door het kabinetsbeleid, worden 
er in 2015 gebouwd en hoeveel zijn er nodig? 

33 Hoeveel extra banen in de bouw zijn er bijgekomen sinds de 
bouwsector aantrekt, en om wat voor soort banen gaat het? 

34 Hoeveel bouwvakkers werken er in de bouwsector? Hoeveel van 
hen zijn er de afgelopen vijf jaar hun baan verloren? 

35 Wat is de ontwikkeling van de het aantal zzp’ers in de bouwsector 
sinds 2010 geweest? Kunt u daar een overzicht van geven? 

36 Wat is op gemeentelijk niveau de huidige verhouding nieuwbouw, 
renovatie, leegstand, sloop van maatschappelijk vastgoed? (een 
artikel in Binnenlands Bestuur van 26 september jl. schetst daar 
een somber beeld van namelijk). Hoe is hier (indien dat ontbreekt) 
meer evenwicht te krijgen? 

37 Hoe heeft de grondprijs zich ontwikkeld tussen 2008 en nu, en in 
hoeverre houdt dit gelijke tred met de forse daling van de 
huizenprijzen? Waarderen gemeenten grond voldoende af sinds 
het begin van de crisis? Zo niet, hoeveel zou er nog afgewaardeerd 
moeten worden? 

38 In hoeverre heeft de bouwsector last van het feit dat gemeenten de 
grondprijs niet snel genoeg naar beneden bijstellen? Is er daarmee 
een reden de grondprijs anders te gaan vaststellen dan nu 
gebruikelijk is, namelijk als verschil tussen huizenprijs en 
bouwkosten? 

39 Hoeveel leegstand is er op dit moment in het land? Graag een 
overzicht van afzonderlijk zorginstellingen, kantoren, winkelruim-
tes, scholen, koopwoningen en huurwoningen. 
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40 Hoe vaak hebben gemeenten sinds de inwerkingtreding van de 
Wet kraken en leegstand een boete voor leegstand opgelegd en 
welk effect heeft dit gehad? 

41 Hoeveel rijksmiddelen komen in 2016 beschikbaar voor stadsver-
nieuwing? Hoeveel was dit de afgelopen vijf jaar? 

42 Hoeveel rijksmiddelen komen in 2016 beschikbaar voor de 
wijkaanpak? Hoeveel was dit de afgelopen vijf jaar? 

43 Kunt u aangeven hoeveel huishoudens in schaarstegebieden een 
inkomen hebben onder de toewijzingsgrens van € 38.950 en 
hoeveel dat er over vijf jaar zijn? Kunt u dit per (corop) schaarste-
gebied specificeren? 

44 Kunt u aangeven hoe de totale voorraad sociale huurwoningen en 
de voorraad huurwoningen met een huur tussen € 710 en € 900 
(middensegment) zich in schaarstegebieden de komende vijf jaar 
zal ontwikkelen? Kunt u dit per (corop) schaarstegebied specifice-
ren waarbij ook inzichtelijk wordt hoeveel sociaal bezit voorbe-
stemd blijft voor Diensten van algemeen economisch belang 
(DAEB) en daarmee op langere termijn beschikbaar voor de sociale 
doelgroep? 

45 Welke – al dan tijdelijke woonoplossingen – zijn nodig om alle 
hervormingen en de doelen van die hervormingen te bereiken? 
Kunt u aangeven met hoeveel de doorstroming zal toenemen dor 
alle voorgenomen hervormingen? 

46 Kunt u aangeven hoeveel sociale huurwoningen er op termijn 
gesaneerd moeten worden in krimpgebieden om tot een passende 
voorraad te komen? Hoeveel woningen zijn er op termijn overbo-
dig in krimpgebieden? Kunt u dit per krimpgebied specificeren? 

47 Hoeveel sociale huurwoningen zijn er gebouwd in 2015 nu de 
bouwsector weer is aangetrokken? 

48 Hoeveel vierkante meter rijksvastgoed wordt benut voor het 
huisvesten van urgent woningzoekenden, zoals statushouders? 

49 Kunt u garanderen dat er voldoende sociale huurwoningen 
beschikbaar blijven, nu u investeringen in vrije sector-
huurwoningen zo stimuleert? 

50 Het kabinet heeft in overleg met gemeenten, huurdersorganisaties 
en sociale verhuurders vier prioriteiten benoemd die in elke 
gemeente spelen en van nationaal belang zijn. 
In hoeverre is vergroting van de vrije huursector ook een prioriteit 
binnen de benoemde vier prioriteiten? 

51 Op welke manier wordt de «ondersteuning van lokale partners in 
2016 voortgezet» omtrent de nieuwe Woningwet? 

52 Hoeveel woningcorporaties zijn klaar voor passend toewijzen in 
2016 en hoeveel nog niet? 

53 Kan een overzicht worden gegeven van koopkrachtverlies door 
huurstijgingen voor verschillende huishoudens, zoals door het 
kabinet worden gehanteerd? 

54 Hoe groot is de «toenemende woningbehoefte» en hoeveel sociale 
huurwoningen zijn extra nodig? 

55 Kunt u aangeven waarom een voorstel voor een vijfjaarlijkse 
inkomenstoets voor huurders wordt voorbereid en niet een 
jaarlijkse, aangezien bij een jaarlijkse toetsing preciezer maatwerk 
kan worden geleverd door de woningcorporaties? 

56 Kan aangegeven worden wat de effecten zijn op bestrijding van 
scheefwonen (duur en goedkoop) bij de invoering van het Sociaal 
Huurakkoord? 

57 Kunt u een beeld geven van de effecten op de beschikbaarheid van 
sociale huurwoningen, nu de liberalisatiegrens de komende drie 
jaar bevroren wordt? 

4



Nr. Vraag 

58 In hoeverre onderzoekt het IBO ook afschaffing of verregaande 
vereenvoudiging van de huurtoeslag? 

59 Ziet u een mogelijke armoedeval bij bepaalde inkomensgroepen 
als zij net buiten de huurtoeslaggrens vallen? 

60 Wat zijn de kosten van de uitvoering van huurtoeslag per huishou-
den per jaar? Is de uitvoering complexer en relatief duurder dan 
van andere toeslagen? Zo ja, waardoor komt dit? Wat zijn de totale 
uitvoeringskosten voor de belastingdienst van de huurtoeslag? 

61 Welk deel van de huurders van een sociale huurwoning heeft een 
inkomen boven de toewijzingsgrens? 

62 Worden huurverhogingen in het kader van woningverbetering of 
renovatie meegerekend, wanneer bij de huursombenadering een 
maximale huursomstijging van 1% geldt? En geldt dit ook voor 
huurstijgingen van individuele woningen? Graag een toelichting. 

63 Waarom is er door het kabinet gekozen voor een vijfjaarlijkse 
inkomenstoets en niet voor een jaarlijkse? 

64 Worden de Donnerpunten, die door de nieuwe huurpuntentelling 
zijn uitgesmeerd over alle woningen, afgeschaft bij invoering van 
de huursombenadering? 

65 Welke gemiddelde huurprijsstijgingen- of dalingen ontstaan 
wanneer de huursombenadering wordt ingevoerd? Kunt u uw 
antwoord uitsplitsen voor verschillende inkomenscategorieën zoals 
het Nibud hanteert? 

66 Wanneer is een woning van goede kwaliteit en hoe wordt dit 
gemeten? 

67 Van hoeveel huishoudens zijn de huurprijzen verlaagd in het 
afgelopen jaar in verband met inkomensafhankelijke huurverho-
ging? 

68 Van hoeveel woningen zijn de huurprijzen verlaagd in verband met 
de huurharmonisatie? 

69 Hoeveel extra huurwoningen zullen worden geliberaliseerd door 
de bevriezing van de liberalisatiegrens per 1 januari 2016? 

70 Onderschrijft u de verwachting van 1 miljoen nieuwe woningen tot 
2040? Hoe betrouwbaar waren dergelijke voorspellingen uit 1990 
voor het jaar 2015? 

71 Verandert de taakstelling van het Expertteam Transformatie als 
gevolg van de huidige instroom van vluchtelingen? 

72 Kunt u aangeven hoe groot het woningtekort in Nederland 
momenteel is en hoe groot het zal zijn in 2020 uitgaande van de 
actuele verwachting? Welk effect op de wachtlijsten en koopprijzen 
heeft deze toenemende schaarste? 

73 Kunt u aangeven voor hoeveel woningen er bouwrijpe grond 
beschikbaar is in de schaarstegebieden en voor hoeveel nieuwe 
woningen er momenteel bouwvergunningen zijn afgegeven? Is dit 
voldoende om de komende 10 jaar te voldoen in de vraag naar 
woningen in die regio’s? Kunt u dit per coropgebied specificeren? 

74 Kan aangegeven worden wat thans het gebruik is van het Fonds 
Energiebesparing Huursector aangezien het gebruik tot nu toe 
tegen viel? 

75 Hoe vaak is in 2015 door verhuurders een beroep gedaan op de 
stimuleringsregeling «energieprestatie huursector»? Is het 
volledige bedrag gebruikt? 

76 Kan een overzicht gegeven worden van gebouwen die bij het 
Rijksvastgoedbedrijf in beheer en/of eigendom zijn en waarbij niet 
voldaan wordt aan wettelijke eisen van brandveiligheid en/of 
ARBO? 

77 Op welke manier bent u voornemens de bezuiniging van € 229 
miljoen op de huurtoeslag na 2016 op te vangen? 
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78 Kunt u een beeld geven van de effecten op de uitgaven van de 
huurtoeslag, indien er bij het passend toewijzen rekening wordt 
gehouden met regionale effecten? 

79 Kunt u bevestigen dat met deze begroting, het tekort op de 
huurtoeslag slechts eenmalig wordt gedekt voor 2016? Betekent dit 
dat voor de begroting van 2017 – volgens de huidige begrotings-
systematiek – er automatisch een korting op de huurtoeslag 
plaatsvindt? 

80 Waarom leidt de huursombenadering tot € 15 miljoen minder 
huurtoeslag, aangezien eerder uitgegaan werd van een groter 
beslag op de huurtoeslag? 

81 Welke verschillen tussen regio’s en groepen worden precies 
bedoeld? Kan er een concrete toelichting worden gegeven? 

82 Het huurtoeslagbudget wordt al jaren structureel te laag ingeschat. 
Wanneer wordt dit structureel aangepast en realistisch geraamd? 

83 Is er een overzicht te geven van de huurtoeslagramingen in de 
periode 2012–2020, zoals die in de verschillende begrotingen sinds 
het aantreden van dit kabinet zijn weergegeven (met ook gereali-
seerde cijfers over de afgelopen jaren)? En zijn de verschillen uit te 
leggen waarom (mogelijke) veranderingen zijn doorgevoerd t.o.v. 
eerdere jaren? 

84 Hoe wordt het tekort van € 229,47 miljoen per jaar gedekt binnen 
de portefeuille? 

85 Welke dekking heeft de € 214,446 miljoen waar eenmalig dekking 
voor is gevonden voor huurtoeslaggerechtigden? 

86 Wat is de onderbouwing van de reservering voor de renovatie van 
het Binnenhof, op welk totaalbedrag is de reservering gebaseerd? 

87 Kunt u aangeven met hoeveel jaar de afschrijving van rijksvast-
goed is verlengd, tot hoe lang hij is verlengd en hoeveel dit 
oplevert? 

88 Hoe wordt de Kamer vooraf betrokken bij de beleidsdoorlichtin-
gen? 

89 Hoe worden particuliere verhuurders en zgn. hofjes betrokken bij 
de evaluatie van de verhuurderheffing? 

90 Heeft u informatie over het aantal aflossingsvrije hypotheken 
(zonder gekoppelde bankspaarhypotheek o.i.d.)? Hoeveel 
huishoudens hebben een 100% aflossingsvrije hypotheek waarop 
zij minder dan 20% hebben afgelost? 

91 In hoeverre draagt de voorgenomen huursombenadering bij aan 
een vermindering van de scheefwoonproblematiek? 

92 Kunt u de oploop van de verhuurderheffing na 2017 verklaren? 
93 Op welke wijze is de projectie van de verhuurderheffing na 2017 

gecorrigeerd voor de beperking van de huurstijging? Hoe verhoudt 
zich dit tot de geplande evaluatie en de nog ongewisse uitkomst 
van die evaluatie? Is het bij voorbaat ondenkbaar dat dit kabinet 
besluit tot aanpassing van de verhuurderheffing? 

94 Kunt u aangeven hoe groot de opbrengsten van de verhuurderhef-
fing zullen zijn in 2016, 2017 en 2018, en in hoeverre deze 
opbrengsten afwijken van de oorspronkelijke raming bij de 
behandeling van de wet? 

95 Wanneer komt de evaluatie van de verhuurderheffing naar de 
Tweede Kamer? 

96 Waarom wordt er uitgegaan van een voortzetting van de verhuur-
derheffing hoewel de evaluatie nog moet plaatsvinden? 

97 Hoeveel woningen zijn tijdens deze kabinetsperiode geliberaliseerd 
als gevolg van de verhuurderheffing? 
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98 Op hoeveel wordt de nieuwe jaarlijkse vergoeding voor de 
achtervang door het Rijk bij het Waarborgfonds Eigen Woningen 
(WEW) geschat? En hoe komt die ten goede aan de begrotingsre-
serve van de Nationale Hypotheekgarantie (NHG)? 

99 Wat is het effect van de inkomensafhankelijke huurverhoging tot 
nu toe geweest op de doorstroming? 

100 Hoeveel huurtoeslag zal de overheid kwijt zijn door de invoering 
van de huursombenadering? 

101 Hoe vaak is er in 2015 een beroep gedaan op de Nationale 
Hypotheekgarantie? 

102 Wat is de verwachtte ontwikkeling van de hoogte van de 
NHG-grens? 

103 Op welke wijze is de afname van de huurstijging als gevolg van 
een huursom van inflatie plus 1%, meegenomen in de raming voor 
de huurtoeslag? 

104 Kunt u aangeven hoe hoog het incidentele tekort is op de 
huurtoeslag dat ingelopen moet worden vanaf 2017? In hoeveel 
jaar denkt u het tekort te hebben weggewerkt? 

105 Waarom is het nodig om een incidenteel tekort structureel te 
dekken met een bedrag dat overeenstemt met het incidentele 
tekort in 2015? 

106 Kunt u aangeven hoe de tegenvallers in de huurtoeslag zich de 
afgelopen vijf jaar hebben ontwikkeld ten opzichte van hun 
oorspronkelijke raming (dus zonder de structurele aanvulling 
vanuit alternatieve budgetten), en kunt u die tegenvaller extrapole-
ren naar de komende vijf jaar? 

107 Kunt u aangeven hoeveel besparing er nu door de belastingdienst 
valt te realiseren bij de uitvoering van de inkomensindicatie nu er 
niet meer jaarlijks voor alle sociale huurders een inkomensindicatie 
afgegeven hoeft te worden? 

108 Op welk gemiddeld percentage maximaal redelijke huur zit de 
gereguleerde (sociale) voorraad huurwoningen in particuliere 
handen? Welk gemiddeld huurbedrag correspondeert met 100% 
maximaal redelijke huur van een gereguleerd contract in particulier 
bezit? 

109 Kunt u nader toelichten waar de dekking, ook op langere termijn en 
structureel, voor het tekort op de huurtoeslag in 2016 uit bestaat, 
nu u aangeeft dat deze dekking in de augustusbesluitvorming is 
gevonden? 

110 Kunt u in een tabel de ontwikkeling in de periode 2006–2016 
aangeven van de verhouding tussen de netto huur tabel in relatie 
tot het inkomen voor verschillende inkomenscategorieën? Heeft u 
deze gegevens ook voor de ontwikkeling van de gemiddelde 
loonlasten (netto huur plus energie) per inkomenscategorie? 

111 Kunt u in tabelvorm een overzicht geven van de ontwikkeling van 
de huurtoeslag in de periode 2008–2016 voor de genoemde 
huishoudenscategorieën en huurniveaus voor verschillende 
inkomensgroepen? 

112 Kunt u aangeven wat de opgave van € 229 miljoen voor 2017 en 
verder indicatief betekent voor de huurtoeslag? 

113 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een eenpersoons-
huishouden hebben een huur tot de kwaliteitskortingsgrens? 

114 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een eenpersoons-
huishouden hebben een huur tussen de kwaliteitskortingsgrens en 
de aftoppingsgrens? 

115 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een eenpersoons-
huishouden hebben een huur tussen de aftoppingsgrens en de 
liberalisatiegrens? 
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116 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een tweepersoons-
huishouden hebben een huur tot de kwaliteitskortingsgrens? 

117 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een tweepersoons-
huishouden hebben een huur tussen de kwaliteitskortingsgrens en 
de aftoppingsgrens? Hoeveel van deze huishoudens heeft een of 
meer bewoners boven de 65 jaar dan wel een of meer gehandi-
capte bewoners? 

118 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een tweepersoons-
huishouden hebben een huur tussen de aftoppingsgrens en de 
liberalisatiegrens? 

119 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een huishouden van 
drie of meer personen hebben een huur tot de kwaliteitskortings-
grens? 

120 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een huishouden van 
drie of meer personen hebben een huur tussen de kwaliteitskor-
tingsgrens en de aftoppingsgrens? 

121 Hoeveel huurders met recht op huurtoeslag in een huishouden van 
drie of meer personen hebben een huur tussen de aftoppingsgrens 
en de liberalisatiegrens? Hoeveel van deze huishoudens heeft een 
of meer bewoners boven de 65 jaar dan wel een of meer gehandi-
capte bewoners? 

122 Welk percentage van de huur wordt gemiddeld per huurder met 
recht op huurtoeslag vergoed in 2016? Hoe was dit per jaar de 
afgelopen vijf jaar? Wat is de prognose voor de komende jaren? 

123 Bij de verhuurderheffing en de huurtoeslag is blijkbaar sprake van 
communicerende vaten. Hoe ziet u de stijgende verhuurderheffing 
in de komende jaren in relatie tot de voorziene bezuiniging op de 
huurtoeslag? Als u het onnodig rondpompen van geld wil 
voorkomen, is het dan niet beter om verhuurderheffing en 
huurtoeslag vooraf op elkaar af te stemmen om beide weer te 
matigen? 

124 Kunt u doorberekenen wat de kosten voor woningcorporaties zijn 
als gevolg van de nieuwe wet- en regelgeving (Woningwet 2015; 
Besluit toegelaten instellingen volkshuisvesting; Regeling 
toegelaten instellingen volkshuisvesting etc.), zodat hiermee 
rekening kan worden gehouden bij de vaststelling van de 
verhuurderheffing in de toekomst? 

125 Kunt u toelichten hoe de verwachting van het kabinet dat de 
verhuurderheffing in de toekomst blijft bestaan en verder oploopt, 
zoals verwoord in de memorie van toelichting van de begroting 
2016 zich verhoudt tot de brief van 3 juli 2015 (Kamerstuk 27 926, 
nr. 247 p. 4) waarin u zegt dat de evaluatie van de verhuurderhef-
fing een rol zal spelen bij het besluit over het al dan niet afschaffen 
van de verhuurderheffing? 

126 Kunt u de kengetallen raming huurcommissie relateren aan de 
feitelijke realisatie in 2013 en 2014? 

127 Hoe hoog zal de verhuurderheffing zijn in 2018 en hoeveel loopt 
deze verder op? 

128 Hoeveel loopt het beslag op de huurtoeslag op vanaf 2018 en de 
jaren erna? 

129 Hoe wordt de prognose voor de huurtoeslag berekend aangezien 
er elk jaar meer uitgegeven wordt dan vooraf beoogd? 

130 Hoeveel beslechtingen heeft de Huurcommissie in 2015 gedaan in 
het kader van de inkomensafhankelijke huurverhoging? Hoe vaak 
kreeg de huurder gelijk? 

131 Hoeveel verzoeken bij de Huurcommissie hadden te maken met 
huurverhogingen? 
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Nr. Vraag 

132 Welke dekking voor de «resterende problematiek» voor de 
huurtoeslag in 2016 is gevonden buiten de huurtoeslag in de 
augustusbesluitvorming? Wat betekent dit concreet? 

133 Kunt u de meest actuele cijfers geven over de benutting van het 
Nationaal Energiebespaarfonds (NEF), het Fonds energiebesparing 
huursector (FEH) en de Stimuleringsregeling Energie-prestatie 
Huursector (STEP)? In hoeverre stroken deze realisaties zich met de 
oorspronkelijke verwachting? 

134 Kunt u op basis van de meest recente cijfers, aangeven in welke 
mate de realisatie van energiebesparing in de gebouwde 
omgeving in de pas loopt met de doelstellingen uit het energieak-
koord? Als we het huidig tempo als basis nemen, in welk jaar 
realiseren we dan de doelstelling uit het energieakkoord? 

135 Welke extra maatregelen bent u voornemens te nemen om de 
doelstellingen uit het energieakkoord te halen? Bent u bereid om 
alle maatregelen die betrekking hebben op saldering, en die voor 
2020 worden genomen, ook na 2020 in aanmerking te laten komen 
voor saldering? Kunt u dit toelichten? 

136 Kunt u aangeven wat de meest recente stand van zaken is omtrent 
de bezwaren van de Europese Commissie over de implementatie 
van de energieprestatierichtlijn en het energielabel voor 
gebouwen? 

137 Hoeveel woningen zijn nu voorzien van een definitief energielabel 
en bij hoeveel woningen is nog geen indicatief label verstrekt? 
Kunt u een beeld geven hoeveel indicatieve energielabels er per 
expert worden voorgelegd om definitief te maken en hoeveel tijd 
een expert daaraan gemiddeld kan besteden? 

138 Hoe vaak is in het afgelopen jaar een beroep gedaan op de Wet 
grootstedelijke problematiek? 

139 Hoeveel rijksmiddelen voor krimp komen in 2016 beschikbaar en 
zijn beschikbaar gekomen in de afgelopen vijf jaar? 

140 Hoe vaak is in 2015 een beroep gedaan op het revolverend fonds 
voor verhuurders voor goedkope financiering van energiebespa-
rende projecten? 

141 Hoeveel definitieve energielabels zijn er verstrekt in 2015? 
142 Hoe ziet de afbouw van de subsidie aan de Stichting Bouwkwaliteit 

er exact uit en gaat eenzelfde bedrag naar het opzetten van een 
nieuwe toelatingsorganisatie? Graag een toelichting. 

143 Wat verstaat de Minister onder de doelstelling dat particulier 
opdrachtgeverschap een structureel onderdeel van de bouwstroom 
moet zijn? 

144 Hoe wordt bepaald of het Expertteam Eigenbouw de doelstelling 
dat particulier opdrachtgeverschap een structureel onderdeel van 
de bouwstroom is, heeft bereikt? 

145 Kunt u in aantallen aangeven hoe het particulier opdrachtgever-
schap zich heeft ontwikkeld in de afgelopen vijf jaar? En wat zijn de 
verwachtingen voor de komende jaren? 

146 Wat verstaat u onder de doelstelling dat particulier opdrachtgever-
schap een structureel onderdeel van de bouwstroom moet zijn? 

147 Hoe wordt de vermindering van de subsidie voor het Landelijk 
Samenwerkingsverband Actieve bewoners opgevangen? 

148 Hoeveel woningen zijn in de afgelopen twee jaar gebouwd voor 
EU-arbeidsmigranten? 

149 Hoeveel geld besteedt de overheid aan de ondersteuning van 
huisvesting van EU-arbeidsmigranten en hoeveel geld besteden 
gemeenten? 

150 Op welke manieren en op weke plaatsen wordt geëxperimenteerd 
met de Buurtwet? 
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151 Op welke wijze(n) krijgen bewoners een juridische positie door een 
experiment met de Buurtwet? Kunt u dit toelichten? 

152 Hoe ondersteunt het Rijk de aanpak van ondermijnende criminali-
teit door gemeenten? 

153 Tussen 2012 en 2014 zijn de uitgaven aan externe inhuur met € 230 
miljoen toegenomen, van € 876 miljoen tot € 1,1 miljard volgens 
de Jaarrapportage Bedrijfsvoering Rijk 2014. Hoe hoog zijn de 
verwachte uitgaven aan externe inhuur in 2015 en 2016? 

154 Hoe hoog is het percentage vrouwen in functies van het Bureau 
Algemene Bestuursdienst in 2015? Wat is de doelstelling voor 
2016? 

155 In hoeverre is de subsidie voor het kennisinstituut Center voor 
People and Buildings voor Fysieke werkomgeving Rijk nodig? In 
hoeverre beschikt het Rijk zelf over deze kennis? 

156 Wat wordt bedoeld met een «verdere flexibilisering van de 
rijksdienst om tijdig in te kunnen spelen op wijzigingen in het 
takenpakket»? 

157 Wat wordt bedoeld met «duurzame inzetbaarheid» in het kader van 
mobililteit? 

158 Wat wordt bedoeld met «social return» in relatie tot de rijksbrede 
inkooppraktijk? 

159 Wat is het «stelsel voor de specialties»? 
160 Waarom bent u niet verantwoordelijk voor de Rijksschoonmaakor-

ganisatie? 
161 Zijn er situaties denkbaar dat overtollig vastgoed niet tegen 

marktwaarde wordt afgestoten, maar tegen een prijs die lager is 
vanwege ideële achtergronden? 

162 Voor welke jaren zijn voor het paleis Noordeinde en het Koninklijk 
Paleis Amsterdam wel verbouwingen of renovaties gepland? 

163 Hoeveel overheidsorganisaties maken nu gebruik van de diensten 
van Logius en hoeveel nog niet, aangezien Logius pas effectief is 
bij gebruik door meer overheidsorganisaties? 

164 De externe inhuur van Logius wordt in 2016 meer dan verdubbeld 
ten opzichte van 2015. De externe inhuur blijft ook de jaren erna 
heel hoog. Waarom stijgt het externe personeel zo sterk ten 
opzichte van het interne personeel? 

165 Waarom wordt bij Logius 63 procent van het personeelsbudget in 
2016 uitgegeven aan externe inhuur? En in 2020 nog steeds 56%? 
Is hier wel sprake van tijdelijke taken? 

166 Is de beperkte interne capaciteit van Logius in staat om de forse 
toename van producten en diensten van Logius op te vangen? 

167 Betekent de forse toename van producten en diensten dat het 
aandeel externe inhuur bij Logius ook de komende jaren hoog zal 
zijn? 

168 Hoe verhoudt zich het werk dat het Kwaliteitsinstituut Nederlandse 
Gemeenten (KING) op het terrein van de digitale overheid doet met 
datgene wat Logius op dat terrein doet? En sluit dat goed op elkaar 
aan? 

169 Wat wordt bedoeld met de eerste twee zinnen onder het kopje 
»Doelmatigheid en Kwaliteit»? 

170 Waarom stijgt de post «overige materiële kosten» van FM 
Haaglanden in 2016 van 0 naar € 40 miljoen, om daarna te 
consolideren rond € 29 miljoen? 

171 Per wanneer zal SSC-ICT Haaglanden ook voor de ministeries van 
Economische Zaken en van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
ingezet worden? 

172 Kunt u aangeven hoeveel de totale rijksvastgoedportefeuille 
(inclusief grond) waard is en welk deel ervan is belast met een 
hypotheek of anderszins als onderpand dient? 
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173 In welke mate wordt de opbrengst van afgestoot Rijksvastgoed 
aangewend voor de aflossing van hypotheken en leningen? 
Worden alleen hypotheken en leningen afgelost die op het 
verkochte vastgoed rusten, of wordt de opbrengst ook gebruikt 
voor andersoortige aflossingen? 

174 Hoeveel budget voor herontwikkeling is er nog beschikbaar? 
Hoeveel budget staat al gereserveerd voor herontwikkeling en voor 
welke projecten? 

175 Op welke wijze is er invulling gegeven aan alle kritiek van de 
Algemene Rekenkamer op het rijksvastgoedbeleid? 

176 Wat wordt bedoeld met bijna-energieneutraal bouwen door de 
Rijksgebouwendienst in 2019? Wat is er extra nodig om vanaf 2019 
volledig energieneutraal te bouwen? Wat is er op de begroting 
extra nodig om al vanaf 2018, 2017 of 2016 volledig energieneu-
traal te bouwen door de Rijksgebouwendienst? 

177 Bij de Dienst Vastgoed Defensie is een negatief resultaat van 
€ 3.370.000 genoteerd. Kan aangegeven worden, welke extra 
maatregelen voor verhoogde productiviteit, toename efficiency en 
flexibiliteit moeten bijdragen aan terugbrengen van dit negatieve 
resultaat? Op welke termijn is dat tekort teruggebracht? 

178 Aan welke maatregelen wordt gedacht om het negatieve exploita-
tieresultaat van de Dienst Huurcommissie vanaf 2017 meerjarig 
sluitend te krijgen? Hoe is dit ontstaan en op welke termijn wordt 
dit opgelost? 

179 Hoe gaat u waarborgen dat de kwaliteit van de Dienst Huurcom-
missie niet in het nauw komt als gevolg van het na 2017 opheffen 
van het negatieve exploitatieresultaat? 

180 Welke maatregelen zijn indicatief nodig om de begroting van de 
Dienst Huurcommissie vanaf 2017 meerjarig sluitend te krijgen? 
Kunt u aangeven wat deze maatregelen per maatregel indicatief 
opleveren en welk tekort er nog is? 

181 Kunt u nader specificeren waarom slechts 58% van de huurprijsge-
schillen binnen vier maanden wordt afgerond? Welk deel is toe te 
schrijven aan het onvoldoende meewerken van de huurder (niet 
tijdig aanleveren van informatie), welk deel is toe te schrijven aan 
de verhuurder en welk deel aan de processen binnen de Huurcom-
missie zelf? 

182 Welke acties heeft u in vervolg op de motie Monasch/Schouten 
33 750-XVIII nr. 13 nog meer ondernomen om de stroomversnel-
ling ook onder koopwoningen tot een succes te maken naast de 
acties genoemd in uw brief over de hypotheekruimte (Kamerstuk 
30 196-261)? Kunt u aangeven hoeveel koopwoningen en hoeveel 
huurwoningen inmiddels een nul-op-de-meter renovatie hebben 
gekregen conform de stroomversnelling?
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